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Oœwiadczenie skierowane do prezesa Rady Ministrów Donalda Tuska

W roku 2008 Komisja Europejska przedstawi³a zestaw dokumentów okreœlanych jako pakiet
energetyczno-klimatyczny, który w swoim za³o¿eniu mówi o:

– 20-procentowej redukcji emisji gazów cieplarnianych,
– 20-procentowym zwiêkszeniu efektywnoœci energetycznej,
– 20-procentowym wykorzystaniu energii ze Ÿróde³ odnawialnych,
– zwiêkszeniu udzia³u biopaliw co najmniej do 10%.
W grudniu 2008 r. osi¹gniêto porozumienie pomiêdzy Parlamentem Europejskim a Rad¹ UE. Powy¿-

sze za³o¿enia zosta³y przyjête w formie dokumentów, w których podstawowe elementy przyjêtej legisla-
cji odnosz¹ siê g³ównie do emisji gazów cieplarnianych. Dokumenty te to:

– dyrektywa Parlamentu Europejskiego i Rady UE 2009/29/WE z dnia 23 kwietnia 2009 r. zmienia-
j¹ca dyrektywê 2003/87/WE w celu usprawnienia i rozszerzenia wspólnotowego systemu handlu upra-
wnieniami do emisji gazów cieplarnianych,

– decyzja Parlamentu Europejskiego i Rady UE 2009/406/WE z dnia 23 kwietnia 2009 r. w sprawie
wysi³ków podjêtych przez pañstwa cz³onkowskie, zmierzaj¹cych do zmniejszenia emisji gazów cieplar-
nianych w celu realizacji do roku 2020 zobowi¹zañ Wspólnoty dotycz¹cych redukcji emisji gazów ciep-
larnianych (sektor emisji poza EU-ETS).

Wspomniane dokumenty wykonawcze sprawiaj¹, ¿e skutki gospodarcze wdra¿ania decyzji Parla-
mentu i dyrektywy bêd¹ bardzo uci¹¿liwe. Obecnie na forum biznesowym trwa aktywna dyskusja miê-
dzy przedsiêbiorcami na temat ewentualnych braków uprawnieñ po roku 2013. Wiadome jest, ¿e
uprawnienia bêdzie mo¿na nabyæ na aukcjach, rynku wtórnym, zakupiæ jednostki z mechanizmów ela-
stycznych. Pojawia siê równie¿ opinia, ¿e bêdzie mo¿na wykorzystaæ po roku 2013 zaoszczêdzone upra-
wnienia nabyte w latach 2008–2012. Dlatego polscy przedsiêbiorcy dopatruj¹ siê szans na zwiêkszenie
uprawnieñ po roku 2013 z „oszczêdnoœci” z okresu 2008–2012, które bêdzie mo¿na „bankowaæ”, czyli
przenieœæ z obecnego okresu na przysz³y.

W zwi¹zku z tym zwracam siê z proœb¹ o udzielenie odpowiedzi na nastêpuj¹ce pytania.
1. Czy po roku 2013 krajowi przedsiêbiorcy bêd¹ mogli przenieœæ zaoszczêdzone uprawnienia z okre-

su 2008–2012 i wykorzystaæ je w swoich rozliczeniach z KASHUE?
2. Czy Ministerstwo Œrodowiska mo¿e wydaæ konkretn¹ interpretacjê obecnych przepisów, aby

uspokoiæ nastroje w firmach, których dotyczy handel CO2?
3. Czy Komisja Europejska zajê³a w tej sprawie konkretne stanowisko?
4. Kiedy bêdzie znany ostateczny sposób rozdzia³u uprawnieñ po roku 2013?
5. Czy znane ju¿ s¹ sektory, które zostan¹ wy³¹czone z handlu uprawnieniami?
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